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Protokół  nr  IV /19 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  31.01.2019r. 
        

1. Otwarcie obrad IV Sesji Rady Gminy Brody. 

O  godz. 1000 przewodniczący  Rady p. Lech Kossak otworzył obrady IV sesji Rady Gminy 

Brody. 

2. Sprawdzenie obecności. 

Radni przy pomocy urządzenia do głosowania  dokonali sprawdzenia obecności. (zał. nr 1) 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 14.     

3. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do porządku obrad. 

M. Tracz – proponuje przenieść przyjęcie statutów sołectwa na następne posiedzenie. 
Należy przeanalizować § 16 pkt.2Wójt – w tych punktach, o których mówił radny nie ma 
sprzeczności. 

Przewodniczący Rady proponuje dyskusję na ten temat przy podejmowaniu uchwał. 

M. Tracz – w uchwale dot. uchylenia uchwały  Nr XXVI/210/13 Rady Gminy Brody z dn. 
28.03.2013r. w spr. przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania  przestrzennego gminy Brody. w uzasadnieniu jest napisane, 
że Wojewoda wydał zarządzenie zastępcze, które  już nie obowiązuje. Czyli obowiązek 
sporządzenia studium  spoczywa na gminie.  
Jest zapis, że taka inwestycja ma powstać . Inną sprawą jest kwestia sprzedaży ziemi dla 
rolników. Rozmawiał z p. Jabłońskim, który stwierdził, że to nie ma znaczenia  Te złoża są 
ujęte w planie wojewódzkim i nasza uchwała  czy będzie funkcjonowała czy nie, nie ma 
znaczenia. Nie prawdziwe jest stwierdzenie, że  nie można sprzedawać . 

Przewodniczący Rady spytał czy radny podtrzymuje wniosek o wycofanie tej uchwały. 
Nie było sprzeciwu, wobec czego zarządził  głosowanie – kto jest za wnioskiem radnego M. 
Tracza dot. wycofania powyższej uchwały. 
Za wycofaniem uchwały głosowała 1 osoba, 10 było przeciwnych, 3 wstrzymały się od głosu. 

Przewodniczący  zaproponował przegłosować przyjęcie porządku obrad. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowano jednogłośnie.   ( zał. nr 2) 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

M. Wawrzyniak  - w pkt 20 ( sprawy różne) zamiast słów „ pomieszczeń po OSP”  ma być  
„ pomieszczeń  w świetlicy” 

Za przyjęciem protokołu głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 3). 

5. Informacja  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Radni otrzymali informację w materiałach sesyjnych. 
Wójt  
-  29.01.2019r. uczestniczył w I sesji Łużyckiego Związku Gmin, 
-  tym samym dniu był w  Marszowie na spotkaniu udziałowców, gdzie ustalano stawkę za  
   odbiór nieczystości. Stawka wzrośnie do 330 zł za tonę +vat. Zajdzie potrzeba urealnienia 
   naszych stawek. 
- 30.01.2019r. był na  konwencie Burmistrzów, Wójtów,, na którym dokonano wyboru 
   prezesa Zrzeszenia. Prezesem został p. Marek Cebula – Burmistrz Krosna Odrzańskiego. 

M. Wawrzyniak prosiła o więcej informacji dot. pkt. 12 
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Wójt – umowa z lekarzami była taka, że przez 3 miesiące czyli do końca grudnia, w ośrodku 
zdrowia w Brodach  opieka medyczna będzie  zapewniona. 

Dalsze funkcjonowanie będzie pod warunkiem, że będzie zebranych 1200 deklaracji. 
Obecnie jest tylko 700 deklaracji.  
Grupy 6-7 osobowe pacjentów będą  miały  możliwość,  raz w miesiącu na koszt gminy 
pojechać do specjalistów ( bez kolejki)  w Krośnie Odrzańskim. 
Pacjenci mający kartę w Brodach  mogą również korzystać z lekarzy w  Lubsku, Gubinie lub 
Krośnie. 
Jeżeli nie będzie więcej deklaracji to przyjęcia w ośrodku w Brodach będą ograniczone np. 
do 1 dnia w tygodniu  
Przy okazji wyborów sołtysów, na zebraniach będzie namawiał mieszkańców do składania 
deklaracji. 
M. Tracz - prosi o więcej informacji do pkt. 8 i 10. 
Na jakim etapie jest inwestor, kiedy przystąpi do realizacji budowy farmy fotowoltaicznej. 

Wójt  

Ad 8 -  wszystkie instytucje wypowiedziały się pozytywnie . Do Jezior Dolnych Wojewódzki 
Inspektor Ochrony Środowiska zalecił zrobienie raportu oddziaływania na środowisko. Po 
wydaniu decyzji przez Starostwo możemy wydać decyzję. 
Ad.10 – od 2021r. będzie nowa perspektywa finansowa i muszą być dokumenty strategiczne. 
Była informacja o  zleceniu opracowania strategii . Konsultacje już się zakończyły. Gmina 
Brody umieszczona jest na środku. W stosunku do gmin wiejskich jesteśmy na 3 miejscu. 
Wójt poinformował o przetargu  na budynek świetlicy w Brodach. Rozstrzygnięto trzeci 
przetarg na przebudowę tego budynku. Były dwie oferty przekraczające środki jaki mamy 
zaplanowane na ten cel. 
Zastanawiamy się czy nie podzielić tego zadania na dwie części, zrobienie dokumentacji 
oraz wykonawstwo. 

6 . Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady  

- 3.01.2019r. – w Urzędzie Gminy podpisywał uchwały z poprzedniej sesji 
- 8.01.2019r. – uczestniczył w posiedzeniu komisji oświaty 
- 11.01.2019r.-          ‘’                        ‘’                 budżetu 
- 24.01.2019r. ustalał porządek obrad obecnej sesji. 

M. Tracz – komisja budżetu miała posiedzenie 11.01.2019r.   
Przewodniczący przedstawił wnioski wypracowane przez komisję. 

M. Wawrzyniak – komisja oświaty spotkała się 8.01.2019r. 
Przewodnicząca zapoznała  zebranych z wnioskami komisji. 

J. Bausa – komisja  Skarg, Wniosków i Petycji nie miała posiedzenia. 

7. Informacja z realizacji  wypoczynku dla dzieci i młodzieży w  okresie ferii zimowych. 

Informację na piśmie radni otrzymali wcześniej. 

Pani B. Czahajda  stwierdziła, że wszystkie zaplanowane atrakcje zostały zrealizowane. 

8 .Podsumowanie prac komisji Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych za 2018r. 

Radni na komisjach zapoznali się z pisemną informacją dot. działalności Gminnej Komisji 
Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych  w 2018r. 

9. Podjęcie uchwały   w sprawie „Uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2019r.” 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
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Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 4) 

10. Podjęcie uchwały   w sprawie „ Zarządzenia wyborów sołtysów i Rad Sołeckich” 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 5) 

11. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa   Zasieki. 

Przewodniczący  Rady spytał czy uwagi radnego M. tracza są wyjaśnione. 

M. Tracz – wójt to wyjaśnił i temat uważa za zamknięty. 

Pani Sekretarz – radni A. Turowski słusznie zauważył, że w § 10 pkt. 2  zamiast „zebrania 

wiejskiego powołanego” ma być „ zwołanego”. 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 6) 

12. Podjęcie uchwały   w sprawie  Statutu sołectwa  Wierzchno  

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 7) 

13..Podjęcie uchwały   w sprawie  Statutu sołectwa   Suchodół 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 8) 

14. Podjęcie uchwały   w sprawie  Statutu sołectwa  Nabłoto 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 9) 

15. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa Marianka 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 10) 

16. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa Kumiałtowice 
Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 11) 

17. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa  Koło 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 12) 

18. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa  Jasienica 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 13) 

19 .Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa  Janiszowice 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 14) 

20. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa  Jałowice 
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Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 15) 

 

21. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa  Jeziory Dolne 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 16) 

22. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa  Jeziory Wysokie 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 17) 

23. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa  Grodziszcze 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 18) 

24. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa  Datyń 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 19) 

25. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa  Brody 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 20) 

26. Podjęcie uchwały   w sprawie Statutu sołectwa   Biecz 

Do uchwały nie zgładzono uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 21) 

27. Podjęcie uchwały   w sprawie zasad przekazywania jednostkom  pomocniczym 
(sołectwom)  Gminy Brody składników mienia komunalnego do korzystania. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. ( zał. nr 22) 

28. Podjęcie uchwały   w sprawie uchylenia uchwały  Nr XXVI/210/13 Rady Gminy 
Brody z dn. 28.03.2013r. w spr. przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  przestrzennego gminy Brody 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i  prosił o jej  przegłosowanie . 
Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, przeciwko 1 osoba, 4 wstrzymało się od głosu. ( 
zał. nr 23) 

29. Interpelacje i zapytania  radnych. 

Na ręce przewodniczego nie wpłynęła żadna interpelacja  ani zapytanie. 

30. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady spytał radnego J. Bausa  czy ma uwagi do odpowiedzi udzielonych 
na  interpelacje z poprzedniej sesji. 

J. Bausa nie zgłasza uwag. 

31.Sprawy różne. 

Wójt poinformował o przetargu na remont budynku w Brodach.  
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Ustaliliśmy, by zadanie rozbić na dwie części, na dokumentację budowlaną z kosztorysem 
oraz na wykonanie. Pozwoli to, na  pozyskanie innych firm, które specjalizują się w 
określonych pracach. Zobaczymy ile pozostanie na samo wykonanie, czy wystarczy 
środków. W dniu14.02.2019r. będą na spotkaniu w Forście, wówczas ustalą szczegóły 
remontu. 
Pani Sekretarz chce decyzję radnych czy idziemy w kierunku inwestycji( licząc się ze 
zwiększeniem kosztów) czy też rezygnujemy z zdania. 

M. Tracz spytał czy podział środków nie będzie będzie miał wpływu na wysokość dotacji. 

Pani Sekretarz uważa, ze to nie ma znaczenia. 

M. Tracz – można zrobić analizę ile zabraknie środków i szukać ich w budżecie. 

Pani Sekretarz – firmy składając ofertę nie mają kosztorysu, trudno im dokładnie wyliczyć 
koszty. 
Przewodniczący Rady – powinniśmy znać realne koszty remontu i wtedy można określić 
czy będziemy szukać dodatkowych środków.  
Radni byli zgodni, ze należy zrobić najpierw dokumentację. 

Wójt – przedstawił analizę kosztów odbioru nieczystości stałych w Marszowie. 
Stawki za odbiór śmieci trzeba będzie urealnić. 

M. Tracz spytał : 
- czy otrzymaliśmy już zwrot transzy za drogę 
- czy wszyscy mieszkańcy Datynia są podłączeni pod kanalizację, czy bezpieczne jest  
  dofinansowanie, 
- kto z  Urzędu był na odbiorze drogi w Datyniu 
- zgłaszał w połowie stycznia, że  zakręt  na drodze w Kumiałtowicach się zapada.    

Pani Sekretarz – droga jest rozliczana kwartałami, które są certyfikowane. Mamy 
scertyfikowane do sierpnia 2018r. Po  zatwierdzeniu przez stronę niemiecką ostatnią transzę 
otrzymamy w czerwcu 2019r. 

M. Tracz – czy złotówki będą przeliczane na euro, czy nie możemy płacić w  euro? 

Pani Sekretarz –złotówki będą przeliczane na euro, chcąc płacić w euro musieli byśmy  
zmieniać zasady dofinansowania. 

Wójt – nie wszyscy w Datyniu są podłączeniu pod kanalizację. Część posesji jest nie 
zamieszkana, część mieszkańców poprosili o prolongatę, dla pozostałych będą wysyłane 
decyzje o podłączeniu. 
Na odbiorze drogi w Datyniu był Wójt, Z-ca Wójta oraz p. Gwoździński. Była sugestia 
mieszkańców, że sami to zrównają. 
Przyczyną takiego stanu drogi w Datyniu  jest m.innymi to, że większość budynków 
odprowadza wodę na drogę. Przepusty nie zniszczyły drogi. W czasie trwania inwestycji było 
bardzo sucho, teraz jest deszczowo. Droga jest na gwarancji i gdy będzie dobra pogoda to 
naprawią to. 

M. Tracz – uważa, że należy  wysłać pismo do Starostwa Powiatowego w spr. drogi w 
Kumiałtowicach. 

Wójt w rozmowie telefonicznej dowie się , czy coś robią w tej sprawie. 

J. Bausa – potwierdza, że mieszkańcy  Datynia będą płacić kary jeżeli nie podłączą się do 
kanalizacji. 
Wody opadowe z dachu powinny być wpuszczane na teren działki, a nie na drogę. 

32. Zamknięcie obrad Sesji.         

O godz. 1145 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady IV Sesji Rady Gminy 

Brody. 

Protokołowała                                                                              
Mirosława Dudziak            
















































